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Protokół   nr  XLVII / 2018 
 

z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia  28 lutego  2018r.  
 
 

Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 

Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer,  

kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 

zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury  w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.17.01 

Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk. 

 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie  sesji i stwierdzenie prawomocności posiedzenia, 

b) zatwierdzenie porządku obrad, 

c) przyjęcie protokołów z sesji odbytych w dniach 21 grudnia 2017r. oraz 15 lutego 2018r.   

2. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 21 grudnia 2017 i  

15 lutego 2018r. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

4. Interpelacje i wnioski Radnych.  

5. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności w 2017r.  

6. Ocena poziomu świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz ocena stanu finansowego 

tego zakładu – przedstawienie stanowisk Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 

niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich 

pobierania i wykorzystywania – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2018, 

w tym określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia jednostek budżetowych, źródeł dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu 

sporządzania planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 
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a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Pinczyn – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zblewo – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia  formy ochrony przyrody drzewa uznanego za pomnik 

przyrody – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia regulaminu udzielania dotacji na dofinansowanie zadań 

dotyczących modernizacji źródeł ciepła na terenie Gminy Zblewo w ramach konkursu „Czyste 

Powietrze Pomorza" (edycja 2018) organizowanego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Gdańsku – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości będących 

własnością Gminy Zblewo – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości będących 

własnością Gminy Zblewo  – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na nabycie nieruchomości – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na nabycie nieruchomości – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 
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c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na nabycie nieruchomości  – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na nabycie nieruchomości   – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 

2019 funduszu sołeckiego – poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

21. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

22. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. – poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2033 – 

poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/188/17 Rady Gminy Zblewo z dnia 21 

września 2016 r.  zmienionej uchwałą nr  XLII/302/17 z dnia 25 października 2017 r. w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego – poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 

b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej, 

c) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia. 

25. Odpowiedzi  na wnioski i interpelacje Radnych 

26. Wolne wnioski i zakończenie. 

 
 
Ad.1  

Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk otworzył XLVII Sesję  Rady Gminy Zblewo. Powitał 

Radnych Rady Gminy, Pana Wójta,  Pana Sekretarza, Panią Skarbnik, p. Piotra Michalskiego – 

przedstawiciela Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, Kierownika Zakładu Komunalnego, 

AlicjaZ
Podświetlony
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Panią Dyrektor  ZSP w Borzechowie, Kierownika Centrum Usług Wspólnych,  Radnego Powiatowego 

p.Ryszarda Gumińskiego, Panie i Panów sołtysów, Kierowników referatów, Panią Kierownik GOPS i 

Panią Kierownik biblioteki.  

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w sesji udział bierze 14 Radnych na stan Rady 15, a więc 

sesja jest prawomocna do podejmowania uchwał.  

Poinformował, że Radni otrzymali porządek obrad dzisiejszej  sesji i zapytał Radnych, czy do 

porządku  sesji są uwagi lub wnioski. Wniosków nie zgłoszono. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał wniosek Pana Wójta o wprowadzenie do porządku 

sesji punktu dotyczącego podjęcia  uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zblewo. 

Wniosek w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za przyjęciem tego wniosku głosowali wszyscy Radni.  

Za przyjęciem porządku obrad w wersji dostarczonej, z dodatkowym punktem wcześniej 

przegłosowanym, głosowali wszyscy Radni.  

Następnie przystąpiono do zatwierdzania protokołów z sesji odbytych w dniach 21 grudnia 2017r. oraz 

15 lutego 2018r.  

Radny p. S. Fojut zapytał się Pana Przewodniczącego Rady, czy czyta te protokoły? 

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że oczywiście czyta te protokoły przed podpisaniem, 

często jest tak, że prosi o odsłuchanie treści nagrania. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia  21 grudnia  2017r. głosowali wszyscy Radni. 

Za przyjęciem protokołu z sesji odbytej dnia 15 lutego 2018r. głosowali wszyscy Radni.  
 
 

Ad.2 

Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 21 grudnia 2017 i  

15 lutego 2018r. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.K.Niemczyk zapytał, czego dotyczy zarządzenie Wójta nr 339/18 w sprawie przyjęcia i 

wdrożenia Planu Postępowań o Udzielenie Zamówień Publicznych? 

Pan Sekretarz odpowiedział, że zgodnie z ustawą jesteśmy zobowiązani w ciągu 30 dni od dnia 

przyjęcia budżetu sporządzić plan postępowań o udzielenie  zamówień i umieścić na stronie BIP.  

 

Ad.3  

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i 

Autostrad. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.R.Skrzypczak poprosił o przybliżenie tematu remontu „berlinki”.  

p.P.Michalski – przedstawiciel GDDKiA odpowiedział,  że 95 km drogi krajowej nr 22  od granicy 

województwa przez całe południe województwa pomorskiego zostało zakwalifikowane do rządowego 

programu wzmocnienia i przystosowania tej nawierzchni do nacisku 11,5 tony.  Tak też jest w gminie 

Zblewo, gdzie zostały wytypowane dwa odcinki. Pierwszy odcinek to odcinek od Czarnej Wody do 

Zblewa, który będzie się kończył kawałeczek przed skrzyżowaniem na Białachowo, patrząc w stronę 

Starogardu Gdańskiego. Przetarg został przesłany do publikacji w Dzienniku Urzędowym UE i 

spodziewamy się, że w ciągu najbliższych dni pojawi się na stronach internetowych. Liczymy na to, że 

w połowie kwietnia otworzymy oferty, potem jest sprawdzenie i weryfikacja tych ofert i w czerwcu 

będziemy mogli podpisać umowę.  To jest szacunek, potem około jednego roku projektowania  i 

uzyskania zgody na realizację inwestycji drogowej i po trzech kolejnych miesiącach będzie można 

przystąpić już do realizacji i rozpoczęcia prac budowlanych.  Kolejny etap w gminie Zblewo to jest 

odcinek  od Zblewa, czyli od skrzyżowania na Białachowo w kierunku Starogardu, to odcinek o 

AlicjaZ
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długości 10 km, tamten jest odcinek o długości 17 km  i tutaj jest trochę bardziej skomplikowana  

procedura dlatego, że jesteśmy na etapie uzgadniania  dokumentu inwestycyjnego, który rozpoczynał 

by pracę jakichkolwiek projektów, które dotyczą naszej sieci dróg krajowych w Polsce. Bez 

uzgodnienia projektu inwestycyjnego żaden temat drogowy nie istnieje. Nie mniej jednak sukcesywnie 

kolejne etapy, odcinki na drodze 22  są przekazywane na przetargi, są podpisywane umowy.       

Radny p.R.Skrzypczak zapytał, jak czasowo będzie wyglądał I i II etap remontu berlinki? 

p.P.Michalski – przedstawiciel GDDKiA  odpowiedział,  że pierwszy etap byłby do realizacji w latach 

2020-2022, kolejny odcinek w latach 2022- 2024. 

Radny p.S.Fojut zapytał, czy z tą ścieżką  rowerową  wszystko to będzie za jednym zamachem 

zrobione? 

p.P.Michalski – przedstawiciel GDDKiA odpowiedział, że tak, że to będzie i ścieżka rowerowa i droga, 

wszystko będzie przebudowane i dostosowane do aktualnie obowiązujących przepisów. Płyty 

betonowe, które w tej chwili znajdują się pod takim cienkim dywanikiem z nawierzchni bitumicznej 

zostaną usunięte, bądź przekruszone na miejscu. Dywanik asfaltowy był rozwiązaniem tymczasowym, 

natomiast docelowym rozwiązaniem jest pozbycie się tych betonowych płyt i zbudowanie porządnej 

nowej drogi.   

Radny p.K.Niemczyk zapytał czy dobrze zrozumiał wypowiedź, że wyłoniony zostanie wykonawca w 

sensie zaprojektuj i wybuduj ? 

p.P.Michalski – przedstawiciel GDDKiA odpowiedział, że tylko na projektowanie, a potem jest 

procedura przetargowa i wyłonienie wykonawcy na konkretne odcinki.  

Radny p.S.Fojut zauważył,  że gmina przygotowała projekt odnośnie tej ścieżki rowerowej.  

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że właśnie go przekazujemy. 

Radny p.S.Fojut zapytał, czy zostanie to  wykorzystane?  

p.P.Michalski – przedstawiciel GDDKiA odpowiedział, że oczywiście.  

Radny p.R.Skrzypczak zapytał,  czy na terenach zabudowanych będzie rozwiązanie trzypasmowe, 

czy zmieni się w ogóle organizacja ruchu? 

p.P.Michalski – przedstawiciel GDDKiA odpowiedział, że jeśli zmienimy przekrój z obecnie 

obowiązującego, czyli po jednym pasie w każdą stronę na dwa plus jeden, bo na niektórych odcinkach 

faktycznie  to się planuje, są  wytypowane odcinki i tam projektant przed przystąpieniem do 

projektowania ma przeanalizować, czy obecny przekrój jest zasadny, czy właściwsze by nie było 

zastosowanie przekroju dwa plus jeden, czyli na przemian dwa pasy w jedną stronę, jeden pas w 

przeciwną i po jakim czasie zamiana. Coś takiego z powodzeniem funkcjonuje na  obwodnicy 

Kościerzyny. Jeśli to będzie zasadne to będziemy to wprowadzać, natomiast mówienie o szczegółach 

jak to  będzie wyglądało w terenie zabudowanym jest przedwczesne, bo nie znamy projektu.    

p,B.Męczykowski zapytał, czy projekt, który opracowujecie będzie powiązany z planowaną obwodnicą 

Starogardu Gdańskiego?  

p.P.Michalski – przedstawiciel GDDKiA odpowiedział, że w tej chwili trwają ostatnie prace związane z 

wyborem wariantu dotyczącego obwodnicy Starogardu Gdańskiego. Było posiedzenie zespołu 

opiniującego projekt inwestycyjny i było trochę uwag do obwodnicy Starogardu Gdańsk iego i to 

zostało uwzględnione przez projektantów tej obwodnicy. W tej chwili jest przygotowany protokół 

komisji opiniującej projekty inwestycyjne, będzie wybrany wariant i wtedy będziemy mogli mówić o 

tym, którędy będzie poprowadzona ta obwodnica Starogardu.  

p.R.Gollus zapytała, czy w zakres projektu będzie wchodzić oświetlenie? 

p.P.Michalski – przedstawiciel GDDKiA odpowiedział, że to wszystko czego wymaga obowiązujące 

prawo w zakresie projektowania dróg, to oczywiście będzie to uwzględnione, natomiast jakie 

rozwiązania zostaną przyjęte przez projektantów, to jeszcze jest za wcześnie o tym mówić. Jesteśmy 

na etapie przed ogłoszeniem przetargu na ten odcinek Czarna Woda- Zblewo.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy odcinek  od Czarnej Wody do Zblewa będzie szybciej 

zrealizowany niż obwodnica Starogardu? Na jakim etapie jesteśmy z tym, a na jakim etapie jest 

obwodnica Starogardu? 

p.P.Michalski – przedstawiciel GDDKiA odpowiedział, że jesteśmy w tej chwili przed decyzją komisji 

opiniującej projekty inwestycyjne, czyli jeszcze przed wyborem wariantu. Po wyborze konkretnego 

wariantu musimy złożyć wniosek do Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska w zakresie otrzymania 
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decyzji o uwarunkowaniach środowiskowych tej inwestycji i dopiero jak jest decyzja środowiskowa 

wtedy możemy przystępować do sporządzania projektu budowlanego. To jest jeszcze dość odległy 

czas, jeszcze nie mamy zatwierdzone konkretnego wariantu. Przebudowa drogi 22 na pewno będzie 

szybciej zrealizowana.  Jeśli obwodnica Starogardu powstanie to ona będzie drogą krajową 22, 

natomiast  dotychczasowy przebieg  z mocy prawa przejdzie pod zarząd Dróg Wojewódzkich. 

Radny p.R.Skrzypczak zapytał, czy jak projekt będzie gotowy to będą jakieś konsultacje społeczne, 

czy będzie to narzucone z góry? 

p.P.Michalski – przedstawiciel GDDKiA odpowiedział, że my nie przewidujemy przeprowadzanie 

takich konsultacji społecznych przy tego typu projektach. Na pewno jak już będą pewne rozwiązania 

przyjęte, to zwyczajowo  jest przyjęte że prosimy przedstawicieli poszczególnych samorządów, które 

są usytuowane przy tej drodze   o zaopiniowanie, zapoznanie się  i ewentualne uwagi.  Natomiast 

samych spotkań  informacyjnych z mieszkańcami nie przewidujemy.  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/342/2018 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.4 

Interpelacje i wnioski Radnych.  

Radny p.S.Fojut poinformował, że ponieważ ludzie piszą  do mnie  listy, więc wyciągnąłem list i pytają 

tak. 

Wójt Gminy w tym momencie przerwał wypowiedź Radnego. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, dlaczego Pan Wójt chce zabrać głos? 

Wójt Gminy powiedział, że jeśli są anonimy to nie można ich czytać publicznie, chyba że Pan je sam 

czyta i je sam podpisuje. 

Przewodniczący Rady  Gminy poinformował, że nie wie czy to można czytać, czy nie można i zapytał 

Pana Mecenasa o opinię.    

Mecenas p.L.Budkiewicz wyjaśnił, że jeśli istotnie jest to nie podpisane  i nie możemy zidentyfikować 

osoby, która go pisała to takich dokumentów co do zasady  na sesji Rady Gminy nie powinniśmy 

odczytywać, ale można ewentualnie podjąć  inną formę interpelacji, może Pan zadać pytanie po 

prostu.    

Radny p.S. Fojut wyjaśnił, że tylko pytania chce zadać, ja tu nie będę nic czytał, bo to są takie  pytania 

i odczytał te pytania z kartki dodając, że to są  Jego pytania o które wnioskowałem i tak dalej: 

- ile nas podatników kosztują płatne reklamy o inwestycjach w gazetach o zasięgu powiatowym? 

- jaki jest cel tych publikacji w gazetach o zasięgu powiatowym? 

- ile kosztuje gminę publikowanie artykułów o gminie Zblewo we Wieściach Kociewskich, bo my jako 

  Radni powinniśmy wiedzieć ile płacimy Wieściom za taką przysługę? 

- ile kosztuje wydanie numeru miesięcznika samorządowego Kurier Zblewski? 

- jakie miesięczne wynagrodzenie  za prowadzenie gminnego Facebook otrzymuje p.Aldona 

   Ronkowska? 

- czy Kurier Zblewski w ocenie Wójta Gminy Zblewo spełnia swoją informację. 

Następnie Radny dodał, że jeśli chodzi o pytanie dotyczące p.Aldony Ronkowskiej to ja  w 2015r. 

zadałem  takie pytanie, gdy się dowiedziałem, że ta Pani pobiera wynagrodzenie i wtedy Wójt mi 

odpowiedział, że trzy  miesiące i po trzech miesiącach nie będzie. Jest to czwarty rok i z tego  co 

wiem, to  otrzymuje dalej.  Jeśli jednak ta Pani robi tyle dobrego dla tej gminy, to ja na przykład nie 

mam nic przeciw temu  i chyba każdy z nas tutaj, żeby ta Pani powinna zostać zatrudniona i w sposób 

oficjalny, normalny tę gminę promować.     

Wójt Gminy  poinformował, że jesteśmy w trakcie przygotowania informacji na temat wydatków 

ponoszonych na poszczególne media. Tu nie ma nic do ukrycia. Taka informacja jest przygotowywana 

dla Głosu Kociewia i akurat te rzeczy, o które pyta Pan Stanisław Fojut są przygotowane i mogę w 

formie pisemnej je przekazać. 

Radny p.S. Fojut zgodził się na udzielenie mu pisemnej odpowiedzi na zadane pytania.  
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Godz. 17.30 doszedł Radny p. M.Miksza 
 

Wójt Gminy odnośnie Kuriera Zblewskiego poinformował, że z Kuriera cieszy się  bardzo. Mieszkańcy 

są też zadowoleni z tego, że pojawia się w nim coraz więcej zdjęć. Odbiór społeczny z tego co wiem 

to jest dobry. Będziemy to w dalszym ciągu kontynuować. Koszty realizacji tego dzieła sukcesywnie 

spadają, mamy więcej stron w kolorze, nakład jest zwiększony o 500szt, bo takie jest zapotrzebowanie 

mieszkańców. 

Radny p.R.Rambowski  poinformował, że na zebraniu wiejskim w grudniu mieszkańcy prosili o 

zdemontowanie progu zwalniającego na ul. Różanej. Dalej to ponaglają, mówią żeby go zdjąć, bo na 

czterech mieszkańców nie warto. 

Wójt Gminy wyjaśnił, że temat jest mu znany, p.K.Partyka miał się tym zająć. Wiem że był wniosek 

żeby ten próg zamontować. 

p.K.Partyka poinformował, że ten próg do 15 marca będzie zdemontowany.  

 

Ad.5 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej z działalności w 2017r.  

Radny p.K.Niemczyk odczytał sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej  w 2017r. 

Sprawozdanie w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za przyjęciem sprawozdania głosowali wszyscy Radni. 

 

Ad.6 

Ocena poziomu świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz ocena stanu finansowego tego 

zakładu. 

Informacja na ten temat w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radni jednogłośnie pozytywnie ocenili poziom świadczonych usług przez Zakład Komunalny oraz  

stan finansowy tego zakładu. 

 

Ad.7 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 

niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich 

pobierania i wykorzystywania. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  

Uchwała Nr XLVII/343/2018 w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i 

niepublicznych podmiotów oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich 

pobierania i wykorzystywania w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.8  

Podjęcie uchwały w sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2018, 

w tym określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 

oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane. 
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Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/344/2018 sprawie wspierania doskonalenia zawodowego nauczycieli w roku 2018, 

w tym określenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego dla nauczycieli, kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 

oraz specjalności i formy kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.9 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia jednostek budżetowych, źródeł dochodów gromadzonych na 

wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania planów finansowych dla 

wydzielonych rachunków dochodów. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 Radnych ( 14 Radnych obecnych na sali). 

Uchwała Nr XLVII/345/29018 w sprawie określenia jednostek budżetowych, źródeł dochodów 

gromadzonych na wydzielonym rachunku i ich przeznaczenia oraz sposobu i trybu sporządzania 

planów finansowych dla wydzielonych rachunków dochodów w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.10 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Pinczyn. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.M.Kubik. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/346/2018  w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Pinczyn w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.11 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zblewo.  

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/347/2018 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Zblewo w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 
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Ad.12. 

Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia  formy ochrony przyrody drzewa uznanego za pomnik 

przyrody. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/348/2018 w sprawie zniesienia  formy ochrony przyrody drzewa uznanego za 

pomnik przyrody w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.13 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia regulaminu udzielania dotacji na dofinansowanie zadań 

dotyczących modernizacji źródeł ciepła na terenie Gminy Zblewo w ramach konkursu „Czyste 

Powietrze Pomorza" (edycja 2018) organizowanego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  

Gospodarki Wodnej w Gdańsku. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/349/2018 w sprawie określenia regulaminu udzielania dotacji na dofinansowanie 

zadań dotyczących modernizacji źródeł ciepła na terenie Gminy Zblewo w ramach konkursu „Czyste 

Powietrze Pomorza" (edycja 2018) organizowanego przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska  

Gospodarki Wodnej w Gdańsku w załączeniu do niniejszego protokołu  

 

Ad.14 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości będących własnością 

Gminy Zblewo. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/350/2018 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości będących 

własnością Gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 

  

Ad.15 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości będących własnością 

Gminy Zblewo. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Radny p.K.Niemczyk zapytał, czy dotarła wycena? 

p.R.Gollus odpowiedziała, że nie, ale będzie oscylować  w granicach  20 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/351/2018 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości będących 

własnością Gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.16 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na nabycie nieruchomości. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/352/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.17 

 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na nabycie nieruchomości. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/353/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.18 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na nabycie nieruchomości. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/354/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.19 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody  na nabycie nieruchomości. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 
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Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowali wszyscy Radni. 

Uchwała Nr XLVII/355/2018 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad.20 

Podjęcie uchwały w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na rok 2019 

funduszu sołeckiego. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni.  

Uchwała Nr XLVII/356/2018 w sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy na 

rok 2019 funduszu sołeckiego w załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.21 
Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

powyższy projekt uchwały. 

Radny p.S. Fojut zapytał pana Wójta, ile jeszcze kredytu planuje zaciągnąć w 2018r.? 

Wójt Gminy odpowiedział, że na początku roku ciężko jest powiedzieć cokolwiek, bo tak naprawdę 

dopiero zaczynamy ten rok 2018. Będę chciał działać zgodnie  z priorytetami inwestycyjnymi i 

zadaniami własnymi, które musimy zrealizować dla rozwoju gminy i dobra mieszkańców. Nie planuję 

brać kredytów, natomiast nieraz jest taka sytuacja, że te zadania własne musimy zrealizować. Nie ma 

wyjścia, czy to ze względu na kanalizację, gdzie inwestycje kosztują 14,15,20 mln zł i niestety pod tym 

kątem trzeba zaciągnąć kredyt i te zadania własne realizować. Nie umiem powiedzieć jak potoczy się 

2018r. Ja podchodzę z wielkim entuzjazmem, czasem potrzebny też jest łut szczęścia. Nie jest źle, bo 

gmina jest prorozwojowa i dochód sukcesywnie z roku na rok się zwiększa. Możemy sobie pozwolić 

na zdania, bo gmina nasza szybko się rozwija. Co roku dochód zwiększa się o 5-6 mln zł. Jeśli jest 

dofinansowanie z POliŚ to wchodzi to do dochodu, jeśli jest zwrot Vat-u to wchodzi to do dochodu. 

Wzrost z PIT-u , CIT-u wchodzi do dochodu. Jeśli nic nie będziemy robić to w tej perspektywie dochód 

do 2020 roku wyniesie 60 mln zł. W tym roku będzie 57 mln zł., czyli ten wskaźnik nie będzie wynosił 

nawet 50%.  Ja nie mogę tak naprawdę powiedzieć co nas czeka w tym roku, jakie zadania, bo się 

pojawiają różne programy. Na tę chwilę jestem pełen nadziei, mamy sprzedaż mienia i jest możliwość 

uzyskania większego dochodu. To nie jest tylko działka między Bytonią, a Zblewem, bo tych działek 

mamy więcej.  Decyzję podjąłem taką, aby całe mienie w większości spróbować w tym roku 

posprzedawać.  Działka na ul. Mostowej nie koniecznie musi  iść w tej formie, może zostać podzielona 

na działki. Liczę na współpracę i myślę, że to będzie pomyślnie zakończony rok.  W tej chwili nie mogę 

odpowiedzieć  Panu Stanisławowi, czy to nam wystarczy na realizację wszystkich podstawowych 

zadań. W pierwszej kolejności będę się starał o dofinansowanie od Prezesa Rady Ministrów na nowe 

przedszkole w Pinczynie. Jeśli tego nie pozyskam będziemy musieli wziąć  1.750.000zł kredytu. Jest 

dla mnie łatwiejszą sprawą, bo jeśli rozbudowa tych przedszkoli jest rozłożona na dwa lata  2018-
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2019, niż  dwa przedszkola w jednym roku. Jest to łatwiejsze zadanie. Perspektywicznie powiem tak, 

że ja osobiście nie mam żadnych obaw. 

Radny p.R.Rambowski poinformował, że myśmy na poprzedniej sesji nadzwyczajnej  przyjęli 7 mln zł 

na rozbudowę oczyszczalni.  Z tego tytułu, że przyjęliśmy to, to trzeba wziąć kredyt 7 mln zł. Następny 

1.750.000zł  podjęliśmy taką uchwałę, byłem za, na ul. Gajową i jestem za tym jeszcze, aby wziąć 

kredyt na nasze przedszkola. Jestem za tym, a teraz jaką podejmę decyzję  na zaciągnięcie tych 7 

mln  za chwilę zobaczycie.   

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 Radnych, przeciw głosowało 4 Radnych i 2 Radnych wstrzymało 

się od głosu. 

Uchwała Nr XLVII/357/2018 w sprawie  zaciągnięcia kredytu długoterminowego w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 
Ad.22 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r.  

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.K.Niemczyk zapytał, czy dokładamy kolejne środki jeśli chodzi o Borzechowo, 350.000zł na 

kolejną  salę w Borzechowie? Chciałbym, żeby tutaj było zapewnienie od Pana Wójta, że to są już 

ostatnie środki, które na tą salę idą, że to jest tak dopieszczone, że te środki  już na tę salę wystarczą. 

Bo tutaj też nas zaskoczyło,  wcześniej była  inna kwestia finansowa, a teraz się okazało że jest mało i 

te środki dokładamy. Druga kwestia jeśli chodzi o projekt budżetu mamy też kolejny kredyt. Przed 

chwilą przegłosowaliśmy kredyt 7 mln. zł. Na poprzedniej sesji wzięliśmy pożyczkę 1.700.000zł  na 

ul.Gajową. Zgodnie z nowym budżetem mamy kolejny kredyt 1.700.000zł  na przedszkola. Mam 

pytanie, czy oprócz 1.750.000zł, które nam się szykuje, wystarczy nam środków na GOPS, na szkoły? 

Wójt Gminy odnośnie świetlicy w Borzechowie odpowiedział Radnemu, że będą jeszcze środki, bo 

będziemy się starać o dofinansowanie na wyposażenie poprzez  Chatę Kociewia w wysokości 

90.000zł. To będą całkowicie środki zewnętrzne, nie z naszego budżetu. Jeśli chodzi o środki na 

GOPS i oświatę to poprosiłem p.Marka Mischke o szczegółową diagnozę, ile środków zabraknie i 

Państwu taką diagnozę przekażę pisemnie. 

Radny p.K.Niemczyk odnośnie przygotowanej rozpiski, którą p,Daniel przygotował stwierdził, że nie 

ma wpisanego w Kleszczewie odcinka koło Domu Pomocy Społecznej. Tam jest zrobione i kawałek 

dalej z tego co wiem. Tego nie ma tutaj i nie ma w budżecie i skąd środki na to, jak zostało to 

sfinansowane?  

Pan Sekretarz wyjaśnił, że ten odcinek drogi został zgłoszony jako awaryjny przez radę sołecką i 

księdza Proboszcza, mamy pisma  z podpisami. Z tego co ustaliliśmy będzie to finansowane z 

rezerwy Wójta na inwestycje.  

Radny p.K.Niemczyk zauważył, że na to nie było żadnego przetargu ogłoszonego.  

Pan Sekretarz poinformował, że w naszym regulaminie do 30.000 EURO w § 10  mamy zapis, że 

zasady niniejszego regulaminu nie mają zastosowania do udzielenia zamówień dotyczących m.in. 

usuwania awarii, skutków zdarzeń  losowych. Takie zadania czasami usuwamy jeżeli jest zgłoszenie 

sytuacji awaryjnej. Państwo wiecie, że od czasu do czasu takie zdarzenia mają miejsce więc z tego 

korzystamy. To  jest zgodne z Zarządzeniem Wójta nr 317. 

Radny p.M.Reszka wyjaśnił, że tam była awaryjna droga, zalewało wszystko przy cmentarzu. Ksiądz 

Proboszcz sam o to wnioskował i nie wiem o co te pretensje w tej chwili? 

Radny p.K.Niemczyk odpowiedział, że się tylko pyta. 

Radny p.S. Fojut powiedział do Pana Sekretarza, że jeśli awaryjnie to ja zgłaszałem już w 2015r. most 

w Białym Bukowcu i  jakoś tam się nie dopatruję  tej awarii, tam tej awarii nie ma widać, jednak w 

Kleszczewie tam było koszlawo, dziury były  przyznaję, ale tam jeżdżą  ludzie, na pola jeżdżą i tam 
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niebezpieczeństwo grozi i tego nie można zrobić.  Do Borzechowa dołożyliśmy 350.000zł do tej 

świetlicy. Oczywiście musimy sobie również zdawać z tego sprawę, że  to jest stan surowy, bo ileś set 

znowu będzie potrzeba na wyposażenie tej świetlicy. 200.000zł również dokładamy do drogi, do tego 

chodnika, ciągu pieszo-rowerowego i ja się z tym Proszę Państwa nie mogę zgodzić. Miało był 75 

lamp, jest 60 lamp, a inwestycja wzrosła o  200.000zł. Czy tak zarządzać publicznym pieniądzem to ja 

nie wiem. Jeśli nasza gmina będzie już na tyle bogata, że będą drogi i mieszkańcy będą zadowoleni to 

jak najbardziej róbmy, upiększajmy i wydawajmy jeszcze większe pieniądze. Zobaczcie, na samo 

Borzechowo zostało dołożone, świetlica miała kosztować 500-600tys zł, a okazuje się że 1,5 mln 

kosztuje i to nie będzie koniec bo tam jeszcze z pół miliona trzeba będzie dołożyć, żeby to wyposażyć. 

Ja się z taką polityką nie zgadzam.     

Wójt Gminy wyjaśnił, że my dbamy o to, żeby kształtować piękny wizerunek gminy. Ja nie pozwolę na 

to, żeby na ciągu pieszo – rowerowym Borzechowo – Wirty lampy w ilości 75 szt. 8-mio metrowej 

wysokości, z 3-metrowymi wysięgnikami sięgającymi aż do ulicy, bez żadnych skrajni, asfalt przy 

asfalcie. W związku z powyższym podjęliśmy decyzję: po pierwsze  energooszczędność, estetyka, 

wizerunek, bo to jest miejscowość turystyczna. Proszę zobaczyć drogę do Cieciorki, co druga lampa 

się nie pali, bo tam jest lampa na lampie i tak samo miało być  w Borzechowie tylko w lepszym 

wydaniu, bo tam mają lampy 7 metrów, a w Borzechowie miały mieć 8 metrów. Te lampy są takie, że 

jak się o nie oprzeć to się przewrócą. My nie chcemy iść w tym kierunku. Do tego skrajnia, wariant 

bezpieczeństwa, gdzie kilkaset osób się podpisało pod wnioskiem, żeby było ładnie. Ja wczoraj 

obszernie na Komisji ten temat wyjaśniłem, a teraz kilka osób chce błysnąć jaki to  niegospodarny jest 

wójt.  To jest dla dobra ludzi i wizerunku naszej gminy. 

Pan Sekretarz poinformował, że odnośnie mostu to wczoraj też była o tym mowa, został złożony 

wniosek do rezerwy wojewody i też wczoraj była odpowiedź, że nie udało nam się pozyskać 

dofinansowania. Nie udało się, bo wiemy że była nawałnica i potwierdzałem to osobiście też w 

Urzędzie Wojewódzkim. Te środki poszły  tam gdzie poszły, wszyscy o tym wiemy gdzie, ale 

staraliśmy się   

Radny p.S. Fojut zauważył, że do Kleszczewa udało się pozyskać. 

Radny p.M.Reszka stwierdził, że to jest czysta złośliwość. 

Radny p.J. Czubek  poinformował, że Borzechowo to chyba najbardziej turystyczna miejscowość w 

naszej gminie, jest to wizytówka, jest ogród dendrologiczny  najstarszy w Polsce. Corocznie około 200 

tys. osób przyjeżdża odwiedzać ten ogród dendrologiczny. Tak jak Pan Wójt mówi, jeżeli to miałoby 

wyglądać tak jak do Cieciorki to  wstyd. Lepiej jak to będzie wyglądało tak, że jest to wizerunkiem. To 

nie jest tylko wizerunek naszej miejscowości jako Borzechowa, ale jest to wizerunek gminy. Do 

świetlicy w Borzechowie oczywiście musimy dołożyć, bo niestety jest takim boom w budowlance, że 

ceny często są większe o 50%. Jeżeli chodzi o inne inwestycje, o ul.Gajową, to też jest cena dużo 

wyższa, przegłosowaliśmy to i nie ma problemu.  Jak chodzi o Borzechowo to od razu jest  bunt, żeby 

nic nie robić w tej miejscowości Na tę świetlicę Borzechowo czekało co najmniej 30-40 lat i każdy z 

mieszkańców ją chce, było tyle podpisów, tylko garstka osób na to się nie zgadzała, a reszta 

mieszkańców bardzo czeka na świetlicę.  Dziwię się, bo to jest wizytówka naszej gminy,  a są takie 

sprzeciwy, żeby to dofinansować.  

Pan Sekretarz przypomniał, że uczestniczymy jako gmina w projekcie partnerskim z Nadleśnictwem 

Kaliska i Nadleśnictwo Kaliska otrzymało dofinansowanie z Regionalnego Programu Operacyjnego i 

będzie realizowało projekt w Wirtach i to wszystko pięknie łączy się w jedną całość. Ten projekt 

praktycznie  chyba  od tego roku zacznie już funkcjonować.   

Radny p.S.Fojut powiedział  do Radnego p.J.Czubek,  że ja nie jestem absolutnie przeciwny żeby w 

Borzechowie powstała świetlica, chodnik pieszo- rowerowy, ale czy to musi być aż na takich 

standardach? Kolego Januszu przypomnij sobie, ile razy żeś Wójtowi  wypomniał  tego mercedesa, 

którym była hala  widowiskowo-sportowa. Ja nie jestem przeciwnikiem, żeby tam cokolwiek było 

budowane, ale że gmina dodatkowo podwyższa sobie koszt danej inwestycji, to z tym się nie 

zgadzam. Wczoraj jak mówiłem o moście w Białym Bukowcu to Pan, Panie Wójcie jakby winę zrzucił  

na pracownika. Panie Wójcie jeśli Pan nie włoży pieniędzy, to pracownik niczego nie załatwi. Bez 

pieniędzy niczego się nie zrobi.  
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Radny p.J. Czubek zwrócił się z pytaniem do Radnego  Powiatowego Ryszarda Gumińskiego, bo ta 

ścieżka pieszo- rowerowa jest dofinansowana  50% na 50%, a prawdopodobnie do ścieżki do 

Cieciorki było dofinansowanie w wysokości 75%. Gdzie są nasi Radni Powiatowi, żeby nas wspierać i 

nam pomagać? Nie tak to powinno wyglądać. Dlaczego  jest taka różnica? 

p.R.Gumiński- Radny Rady Powiatu Starogardzkiego odpowiedział,  że w biuletynie gminy Kaliska 

wyraźnie jest napisane, że jest spora pomoc Powiatu. Jak to było ustalane, to mnie nie było na sesji i 

dam  odpowiedź na piśmie.   

Wójt Gminy stwierdził,  że Radny p.R. Gumiński i Radny p.H.Świadek to  są najlepsi Radni Powiatowi i 

za to im należy się cześć i chwała.  Natomiast  jutro będę u Pana Starosty, żeby wyjaśnić, to co jest w 

biuletynie gminy Kaliska. Nie może być tak, że jedni dostają 10% dofinansowania  z Powiatu, a wkład 

własny 90%, a drudzy dostają  70% dofinansowania, a 30% wkład własny. Na to nie możemy 

pozwolić, żeby było takie nierówne traktowanie. Nie chcę tego tematu rozwijać, bo może się okazać,  

że będzie całkiem logiczne wyjaśnienie tego tematu.  

Za podjęciem uchwały głosowało 9 Radnych, przeciw głosowało 4 Radnych i 2 Radnych wstrzymało 

się od głosu. 

Uchwała Nr XLVII/358/2018 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018r. w załączeniu do 

niniejszego protokołu.  

 

Ad.23 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2033. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Radny p.S.Fojut poprosił, aby Pan Przewodniczący Rady powiedział o prognozach, o tym długu,  jakie 

będzie zadłużenie w 2021r.  

Przewodniczący Rady Gminy odpowiedział, że będzie wynosiło 37.514 ,a w 2022 będzie spadać. 

Za podjęciem uchwały głosowało 9 Radnych, przeciw głosowało 4 Radnych i 2 Radnych wstrzymało 

się od głosu. 

Uchwała Nr XLVII/359/2018 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2018-2033 w 

załączeniu do niniejszego protokołu.  

 

Ad.24 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/188/17 Rady Gminy Zblewo z dnia 21 września 

2016 r.  zmienionej uchwałą nr  XLII/302/17 z dnia 25 października 2017 r. w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego. 

Stanowisko  Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p. R.Skrzypczak. 

Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 

Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p. S. Fojut. 

Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 

przedstawił Radny p.J. Czubek. 

Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 

Za jej podjęciem głosowało 13 Radnych, przeciw głosował 1 Radny i 1 Radny wstrzymał się od głosu.  

Uchwała Nr XLVII/w360/2018 w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/188/17 Rady Gminy Zblewo z dnia 

21 września 2016 r.  zmienionej uchwałą nr  XLII/302/17 z dnia 25 października 2017 r. w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Starogardzkiego w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

Ad.25 

Odpowiedzi  na wnioski i interpelacje Radnych. 

Odpowiedzi zostały udzielone bezpośrednio po ich zgłoszeniu. 
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Radny p.S.Fojut  poinformował, że odnośnie tego mostu to nie dostał takiej konkretnej odpowiedzi i 

proszę  mieszkańcom jasno powiedzieć, że w tym roku ta inwestycja nie będzie zrobiona? 

Wójt Gminy poinformował że u Dyrektora zarządzania kryzysowego była opcja taka, żeby prawie  w 

100% sfinansować ten most. Jak się finansuje coś w 100% to ja się martwić nie potrzebuję. Była dana 

osoba, która miała to zrealizować. Był to dla mnie priorytet i to było obecne przez Pana Dyrektora, że 

to będzie  w trybie szybkim załatwione. Stało się jednak jak się stało, nie chcę w to wnikać,  była 

osoba odpowiedzialna, a wyszło jak wyszło.  

 

Ad. 26 

Wolne wnioski i zakończenie. 

p.R.Klimowicz – sołtys wsi Borzechowo poinformowała, że jestem sołtysem dopiero pierwszą 

kadencje i jestem bardzo zaskoczona, nie tyle zaskoczona, tylko te cztery lata dały mi tyle popalić. 

Chciałabym dalej  być jeśli mnie wybiorą. Robię z mojej strony jak najwięcej. Jak zaczęłam tą swoją 

małą karierę, jestem tylko przedstawicielem mieszkańców Borzechowa i jak Oni mnie wybrali to 

powiedzieli mi wprost, że nie mam liczyć na nic, bo przez tyle lat, tak jak Pan Janusz powiedział, w 

Borzechowie nie działo się nic. Jeśli w Borzechowie od czasu jak ja nastałam trochę się dzieje, nawet 

trochę, nawet przełożenie chodnika który był stary, mnie to boli,  bo wszyscy w około wiedzą. O 

ścieżce, która teraz ma powstać słyszałam że już w Szczecinie słychać. To nie jest dla mnie 

przyjemna rzecz. Ja nikomu naprawdę niczego nie zazdroszczę. Ja się cieszę, że wszędzie powstaje, 

że Pan Wójt pomaga, stara się, pieniążki też nie dostaliśmy tylko z gminy.  Są pieniądze z zewnątrz i 

gmina ma tylko pomóc. W Borzechowie jest naprawdę okolica ładna, przecież wszyscy to  wiedzą. 

Jest położona  dookoła  jeziorami. Uważam, że jeśli to zacznie kwitnąć to pieniążki będą  wpływać do 

gminy. A jeśli to tak będzie wyglądało jak wyglądało przed moją kadencją? Ja jeżdżę, ja zdrowie tracę, 

ja nikomu z was niczego nie  bronię i tak samo Radny. My się cieszymy wszyscy,  że gdzieś  coś 

powstaje i żeby tego było więcej, żeby cała gmina kwitła. My nie jesteśmy taką zaściankową okolicą, 

okolica jest piękna, znana i dajmy się jej rozwinąć.  

Wójt Gminy poinformował, że szanse na dofinansowanie ciągu pieszo- rowerowego wynosiły 1 %, 

staraliśmy się i  dostaliśmy 1.300.000zł  dofinansowania i powinniśmy się z tego dzieła cieszyć i 

wizerunkowo jeszcze to poprawić, a nie się oskarżać na wzajem.              

 

Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 18.45 . Przewodniczący Rady  Gminy zamknął XLVII 

Sesję Rady Gminy Zblewo. 

Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona; „ XLVII sesja – 28.02.1018r.” 

 

Protokółowała: 

A.Zalewska 

 
         Przewodniczący Rady Gminy 
 
          Leszek Burczyk  
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